
بهتر است محروم شويم و حقمان را بگيريم
رئيس پيشين فدراسيون فوتبال از مسئولان 
خواس��ت براي ناداوري عليه اس��تقلال و 
گرفتن حق ميزباني تيم هاي ايراني در ليگ 
قهرمانان آسيا تلاش کنند. محمد دادکان با 
اشاره به اعمال نفوذ عربستان اظهار داشت: 
»ما در جام ملت هاي آسيا به داور مسابقه 
بارها اعتراض کرديم و داور را تغيير دادند. من هم معتقدم که س��ر 
استقلال را در بازي با العين بريدند. من مي گويم که اشکالي ندارد يک 
دوره از اين رقابت ها محروم شويم، ولي به حقمان برسيم. مي توانستيم 
در اين دوره شرکت نکنيم و اجازه ندهيم حيثيت کشورمان را ببرند. 
بايد حق خودمان را بگيريم. AFC به خاطر نفوذ عربستان هيچ کاري 
براي فوتبال ايران نمي کند. در آسيا عربستان از فوتبال ايران جلوتر 

است و براي گرفتن حقمان بايد بيش از اينها تلاش کنيم.«

پيشنهاد ازبک ها و واکنش برانکو
برانکو ايوانکوويچ مذاکره با فدراسيون فوتبال 
ازبکستان را تکذيب کرد. ازبک ها براي تقويت 
تيم ملي خود مدت هاس��ت به دنبال مربي 
خارجي هستند که سابقه حضور در فوتبال 
آسيا را در کارنامه داشته باشد. تيم ملي اين 
کشور از رس��يدن به جام جهاني بازمانده و 
مسئولان فدراسيون فوتبال ازبکستان براي جبران اين ناکامي در تلاش 
بودند تا کارلوس کرش را پس از اتمام جام جهاني به خدمت بگيرند. 
با اين حال گفته مي شود درخواست نجومي سرمربي پرتغالي ايران، 
ازبک ها را نااميد کرده تا جايي که آنها قيد کرش را زده اند و به دنبال 
مذاکره با برانکو ايوانکوويچ هستند. اين خبر روز گذشته بازتاب فراواني 
در رسانه ها داشت تا جايي که سرمربي کروات پرسپوليس هم به آن 

اينطور واکنش نشان داد: »من سرمربي پرسپوليس هستم.«

همه بايد جلوي فساد فوتبال بايستند
پيشکسوت پرس��پوليس هم وجود فساد 
در فوتبال را تأييد مي کند. علي پروين در 
گفت وگو با ايسنا از نبود عزمي جدي براي 
مبارزه با فساد انتقاد کرد: »در دوره اي که 
من مربيگري مي ک��ردم، مي گفتند نتايج 
استقلال و پرسپوليس با تباني رقم مي خورد. 
مي گفتم مگر مي شود يک مربي به بازيکنش بگويد در شش قدم توپ 
را به بالاي دروازه بزند! اما کم کم ک��ه آمديم کنار ديدم اين مباحث 
وجود دارد. با يک نفر مثل فردوس��ي پور نمي ش��ود جلوي اينگونه 
مباحث را گرفت؛ به نظر من فساد هست، اما با کسي مثل فردوسي پور 
که دوشنبه به دوشنبه مي آيد، فکر مي کنيد مي توان جلوي فساد را 
گرفت؟ همه بايد دست به دست هم بدهند تا جلوي فساد را بگيرند. 

من بگويم فساد وجود دارد، چه کسي گوش مي دهد؟«

هفته س�وم رقابت ه�اي لي�گ قهرمانان در 
حال�ي ب�ه پاي�ان رس�يد ک�ه در روز دوم 
اين هفت�ه ذوب آه�ن با بردي خانگي ش�ش 
امتيازي ش�د تا جايگاه دوم جدول گروهB را 
در اختيار داش�ته باشد، اما ش�اگردان شفر 
به رغم صدرنش�يني با بي عدالتي محرز داور 
مالزيايي دو امتي�از مهم از دس�ت دادند و با 
تس�اوي 2- 2 اين هفته را به پايان رساندند. 
شفر با روحيه اي بالا بعد از پيروزي در دربي رفته 
بود تا دومي��ن پيروزي اين فصل خ��ود در ليگ 
قهرمانان را در هفته سوم اين مسابقات تجربه کند، 
اما سناريويي که داور براي اين بازي نوشته بود، 
نه فقط شب سختي را در ورزشگاه بن زايد براي 
استقلال رقم زد که دو امتياز باارزش اين ديدار را 
نيز از شاگردان شفر گرفت تا ميزبان اماراتي دست 
خالي از زمين بيرون نيايد. العين امارات اگر داور را 

به عنوان يار دوازدهم در کنار خود نداشت، بازنده 
مصاف با اس��تقلال بود. داوري که بازي را براي 
اماراتي ها درآورد تا دو تيم با تساوي 2- 2 و نتيجه 
ناعادلانه زمين مس��ابقه را ترک کنند، هرچند با 
توجه به تساوي الهلال عربس��تان و الريان قطر، 
استقلال با همين تک امتياز هم صدرنشين گروه 
شد، اما دو امتياز مهم اين بازي را مفت و مسلم از 
دست داد، آن هم نه فقط به اين خاطر که العين 
حريف برتر يا ق��دري بود، بلکه ب��دان جهت که 

نتوانست از عهده داور برآيد. 
  خجالت کشيدم که داورم

جدا از سوت هاي يک طرفه و اشتباه، دو پنالتي 
ناعادلانه اي که در دقايق 73 و 84 به سود العين 
گرفته ش��د، هيچ توجيهي نداشت. البته پنالتي 
نخست را گلر استقلال مهار کرد، اما پنالتي دوم 
که همانند اولي روي تصميمي ناعادلانه تقديم 

ميزبان شده بود، وارد دروازه آبي ها شد تا العين 
بازنده اين ديدار خانگي نباشد.

 بعد از پايان اين بازي محمد  فنايي، پيشکسوت 
داوري ايران ب��ا ابراز تأس��ف از داوري اين بازي 
گفت ک��ه قضاوت »ب��ن يعقوب« باعث ش��د از 
داور بودنم خجالت بکش��م: »واقعاً نمي دانم چه 
کلمه اي مناسب اين داور است. او در يک ميدان 
بين المللي قضاوت کرد و نبايد اينگونه جانبدارانه 
تصميم مي گرفت. سال ها در آسيا و حتي جهان 
قضاوت ک��رده ام، هيچ گاه داوري به اين ش��کل 
نديده بودم. مش��خص بود که او مي خواهد تيم 
حريف برنده اين مسابقه باشد و تصميمات او را 
نمي توان به پاي اش��تباهات داوري گذاشت. در 
صحنه پنالتي  اول که به ضرر استقلال اعلام شد، 
داور بايد به مهاجم حريف به دليل شبيه س��ازي 
کارت زرد نش��ان مي داد. درباره صحنه دوم هم 

به هيچ وجه صحبتي نمي کنم، به اين دليل که 
اگر چنين اتفاقي بخواهد پنالتي  باشد، ما بايد در 
هر بازي شاهد 10، 12 پنالتي  باشيم. صحنه دوم 
تنها يک برخورد فوتبالي ب��ود. قضاوت او باعث 
شد از داور بودنم خجالت بکشم. اگر او داور بود، 
به امثال من که سابقه قضاوت در جام جهاني را 

داريم، نمي توان داور گفت.«
  اعتراف ناظر داوري به اشتباهات

امير ال بن يعقوب البته پي��ش از اين نيز چنين 
قضاوت هايي داش��ته و بارها تيم ملي ايران را با 
نحوه س��وت زدن هايش مورد اذي��ت و آزار قرار 
داده، اما با توجه به قرار گرفت��ن مقر AFC در 
مالزي و نفوذ آنها، اعتراض ها از قضاوت اين داور 
راه به جايي نبرده است. با اين حال فنايي تأکيد 
مي کند اس��تقلال بايد از اين داور شکايت کند. 
عبداللهي، سرپرست آبي پوشان معتقد است که 
شکايت کردن س��ودي ندارد: »بعد از بازي ناظر 
داوري را ديدم و به او گفتم که اين چه قضاوتي 
بود و او هم مدعي شد داور دچار اشتباهات زيادي 
ش��ده اس��ت. توفيقي معاون مديرعامل باشگاه 
استقلال از شکايت اين تيم از داور مالزيايي ديدار 
استقلال و العين به کنفدراس��يون فوتبال آسيا 

خبر داده است. 
ش��فر اما ترجيح مي دهد صحبت��ي در خصوص 
داوري اين بازي نکند و به بازي هاي بعدي تيمش 
فکر کند: »خوش��حالم که داور نيس��تم. ش��ايد 
تصميماتش درست بوده باشد. براي او بعد از بازي 
آرزوي موفقيت کردم و گفتم اميدوارم بعداً باز هم 
يکديگر را ببينيم. مي توانستيم گل سوم و چهارم 
را هم بزنيم، اما نش��د. با وجود اين، قول مي دهم 
سفير خوبي براي فوتبال ايران باشيم. در بازي بعد 

مقابل العين شانس بزرگي براي صعود داريم.« 
   استقلال نمي توانست برنده باشد

ورمزيار، مدير آکادمي استقلال برخلاف شفر که 
ترجيح مي دهد با سکوت در اين خصوص تيمش 
را وارد حاشيه نکند، مي گويد استقلال با توجه به 
قضاوت داور مالزيايي در اين بازي نمي توانست 
برنده شود، حتي اگر س��ه گل ديگر هم به العين 
مي زد. عل��ي جباري، عضو کميته فني باش��گاه 
اس��تقلال هم با انتقاد از کنفدراس��يون فوتبال 
آسيا مي گويد آنها بايد بابت انتخاب داور مالزيايي 
براي قضاوت ب��ازي العين و اس��تقلال خجالت 
بکش��ند: »اصلًا اين داور را ديده بودند که بازي 
را براي العين دربياورد. بازيکنان استقلال با 11 
بازيکن العين جنگيدند، اما با يار دوازدهم آنها چه 
مي کردند؟ اين ديگر داور است؛ استقلال يا شفر، 

هيچ کس نمي توانست با او بجنگد.

به رغم مخالفت شفاهي وزارت با استعفاي رسول خادم 
گزينه هاي سرپرستي کشتي به خط شدند!

واپسين روزهاي سال 96 قطعاً در تاريخ کشتي ايران ماندگار خواهد شد. 
اين روزها کشتي درگير و دار حاشيه اي عجيب و غريب دست و پا مي زند. 
رسول خادم استعفا داده و پاسخ درستي به دعوت دوباره مسئولان ورزش 
براي بازگشت به فدراسيون نمي دهد و همين مسئله باعث شده تا اين 
روزها شايعه انتخاب سرپرست براي فدراسيون کشتي قوت بيشتري 
بگيرد، ش��ايعه اي که البته باعث خوش��حالي خيلي ها ش��ده است، به 
خصوص آنهايي که مترصد جانشيني او در فدارسيون هستند. شايعه اي 
که روز به روز بيشتر رنگ واقعيت به خود مي گيرد، هرچند که اسبقيان 
مديرکل دفتر امور مشترک فدراسيون هاي وزارت ورزش اعلام مي کند 

که وزارت به دنبال انتخاب سرپرست براي کشتي نيست.
  صف مخالفان و موافقان

عليرضا حيدري، حسن رنگرز، اميررضا خادم، امير عفراتي و محمدرضا 
يزداني خرم نفراتي هستند که از آنها براي سرپرستي فدراسيون کشتي 
نام برده مي شود. به ميان آمدن اين اس��امي خود به خود به شايعات و 
حاشيه هاي بيشتر دامن مي  زند، به خصوص اينکه برخي از اين افراد پيش 
از اين با بيان نظرات خود درباره اتفاقات رخ داده اخير در کشتي نشان 

داده اند که چقدر مايل هستند جاي خادم را در فدراسيون بگيرند.
با اين حال آنها همچنان علاقه مند به ماندن خادم در فدراسيون هستند و با 
رفتن او مخالفت مي کنند. عليرضا حيدري مي گويد: »من نمي توانم مانند 
رسول کشتي را اداره کنم. اين خيلي بد است که يک عده وقتي مي بينند 
کشتي به مشکل خورده، سريع مي گويند ما هستيم. از صحبت هاي خادم 
تعبير درستي نش��ده، خادم ثابت کرده که براي کش��تي کار مي کند به 
همين دليل بايد حمايت شود و وزير ورزش هم به جاي مخالفت شفاهي با 

استعفاي او بهتر است به صورت عملي وارد ميدان شود.«
  کشتي بچه ناتني وزارت ورزش!

نکته جالب در خصوص اتفاقات اخير کش��تي اين است که تقريباً تمام 
استخوان خردکرده ها و پيشکسوتان نامدار کشتي ايران از رسول خادم 
حمايت مي کنند. امامعلي حبيبي اولين طلايي تاريخ المپيک ايران يکي 
از اين مردان است. او مي گويد: »از مسئولان تشکر مي کنم که با استعفاي 
خادم مخالفت کردند. از آنها مي خواهم زمينه بازگشت او را فراهم کنند. 
خادم دغدغه منافع کشور را دارد و در اين راه نيازمند حامي و پشتيبان 
است. من تا به حال رئيس فدراسيوني سالم تر از او نديده ام. به عنوان يک 

پدر از او مي خواهم به خاطر سربلندي کشتي ايران برگردد.« 
منصور برزگر يکي ديگر از بزرگان کشتي است که از همان روزهاي اول 
به حمايت از خادم و نظرات و نگراني هاي او پرداخت. سرمربي سابق تيم 
ملي کشتي آزاد با انتقاد از عدم اقدام درست وزارت ورزش در واکنش 
به استعفاي خادم عنوان مي کند: »در طول اين مدت جز چند مصاحبه 
چند خطي چيز ديگري از وزير ورزش نديده ام. سلطاني فر که خود را 
يک چهره ورزش��ي مي داند تا به حال چه اقدامي انجام داده؟ اينگونه 
برخوردها ثابت مي کند ک��ه وزارت ورزش به کش��تي مانند يک بچه 
ناتني نگاه مي کند.« برزگر با اشاره به حرف هاي وزير ورزش و افتخار به 
پرداخت بدهي هاي استقلال و پرسپوليس ادامه مي دهد: »خوب است 
که دغدغه فوتبال داشته باشيد و 400 ميليارد بدهي آنها را بپردازيد، 
اما چرا در اين بين 30 درصد بودجه اي را ک��ه آقاي داورزني گفته اند، 

پرداخت نمي کنيد؟!«
   اختلاف بودجه اي

در ميان بحث و حاش��يه هاي ريز و درش��ت اس��تعفاي رسول خادم و 
بازگشت يا رفتن او از کش��تي، مس��ئله مالي و بودجه فدراسيون نيز 
مطرح شده است.محمدحسين حيدريان، خزانه دار فدراسيون کشتي 
طي روزهاي گذشته اعلام کرده بود که کميته ملي المپيک حدود 50 
درصد بودجه فدراسيون کشتي را پرداخت کرده است. بيان اين حرف 
باعث شد تا کيکاووس سعيدي، خزانه دار کميته ملي المپيک در مقام 
پاسخگويي برآيد و بگويد که از 3 ميليارد و 800 ميليون تومان بودجه 
فدراس��يون تاکنون حدود 2 ميليارد آن پرداخت شده است که حتي 

بيشتر از ميزان پرداختي به فوتبال است.
حيدريان اما در جواب اين ادعاي س��عيدي عنوان مي کن��د: »از آقاي 
سعيدي مي خواهم اطلاعات غلط ندهند و انصاف را رعايت کنند. آقاي 
سعيدي چون به تازگي آمده اند در جريان مسائل نيستند. وزارت ورزش 
در فاصله دو هفته مانده به پايان سال تاکنون 60 درصد بودجه فدراسيون 

کشتي را پرداخت کرده است.«

براي کشتي هيچ کس رسول خادم نمي شود
بلاتکليفي مش��کل اصلي اي��ن روزهاي 
کشتي ايران است. از زماني که رسول خادم 
استعفايش را اعلام کرده، مسئولان واکنش 
شفافي به اين موضوع نش��ان نداده اند و 
هيچ کس نمي داند چه آينده اي در انتظار 
کشتي کشورمان اس��ت. اين بلاتکليفي 
قطعاً به ضرر کش��تي تمام خواهد شد. به 
همين دليل بايد هرچه سريع تر فکري به 
حالش کنند. درخواست رسول خادم براي 
روشن شدن آينده کشتي خواسته بحقي است. کشتي گيران ما به رغم 
تمام مشکلات تمرين مي کنند و خودشان را به مسابقات مي رسانند، اما 
در نهايت به خاطر روبه رو نشدن با حريفاني از رژيم اشغالگر از حضور در 
رقابت ها محروم مي شوند. آخرين مورد هم محروميت عليرضا کريمي 
بود که تيم ملي با مدال او حداقل مي توانست به مقام سوم برسد. ادامه اين 
شرايط قطعاً به ضرر کشتي مان تمام مي شود. تا پيش از اين به بهانه هاي 
مختلفي چون مصدومي��ت از رويارويي با رقباي اس��رائيلي خودداري 
مي کرديم، اما ديگر نمي توانيم با اين روش ها به کارمان ادامه دهيم. همه 
متوجه اين مسائل شده اند و بايد چاره اي انديشيده شود. از طرفي شرايط 
با گذشته فرق کرده و اسرائيلي ها س��رمايه گذاري ويژه اي روي کشتي 
کرده اند. آنها در همه رده هاي سني کشتي گير به مسابقات جهاني اعزام 
مي کنند، به همين خاطر احتمال رويارويي ملي پوشان ايراني با آنها بسيار 
بيشتر از گذشته شده و تنها مختص به رده سني بزرگسالان نمي شود. در 
سال آينده چند مسابقه جهاني در رده هاي مختلف سني در پيش داريم 
که در صورت اعزام تيم هاي ملي احتمال مواجهه با حريفان صهيونيست 
نيز وجود دارد، به ويژه اينکه از حالا بايد به فکر بازي هاي المپيک هم بود. 
علت اصلي نگراني خادم همين مسائل است. او از مسئولان خواسته تا 
تکليف را مشخص و دليل روبه رو نشدن با رقباي اسرائيلي را رسماً اعلام 
کنند، نه اينکه بهانه هاي قديمي را مطرح کنند. بدون ش��ک هيچ کس 
نمي تواند جاي رسول خادم را در مديريت فدراسيون کشتي بگيرد. به 
قول امامعلي حبيبي، کشتي تاکنوني رئيسي چون خادم نداشته؛ رئيسي 
کاربلد، س��الم و منضبط که روزي 15 س��اعت وقتش را صرف کشتي 

مي کرد. با رفتن رسول خادم مطمئناً کشتي از هم مي پاشد. 

 تلخ و آزاردهنده 
مثل بي تفاوتي به فساد در فوتبال!

صحبت هاي ديروز علي پروين با يکي از خبرگزاري ها تلخ بود. حرف هاي 
کس��ي که يکي از استخوان خردکرده ها و اس��طوره هاي فوتبال ايران 
است. فساد در فوتبال به حدي ريش��ه دوانده که پروين به عنوان يکي 
از بهترين هاي تاريخ فوتبال کش��ورمان هم وارد ميدان شده و با تأييد 
فسادي که تمام فوتبال را دربرگرفته، از مسئولان مي خواهد پاي کار 
بيايند و ريش��ه آن را قطع کنند، اما حرف هاي تلخ ترش جايي اس��ت 
که مي گويد به رغم همه اين داد و فرياد ها و فس��ادي که عيان ش��ده، 
گوش مسئولي بدهکار اين حرف ها نيست. شماره 7 اسطوره اي باشگاه 
پرس��پوليس و تيم ملي ايران گفته است: »الان من بگويم فساد وجود 
دارد، چه کس��ي گوش مي دهد؟ الان به آقاي ت��اج خيلي برخورد؟ به 
آقاي ساکت خيلي برخورد؟ به کفاشيان برخورد؟! اين افراد چهار سال 
هستند، حالا شما باز هم مصاحبه کنيد. اگر مي خواهيد جلوي فساد را 

بگيريد بايد يک مجموعه دست به دست هم بدهند.«
کاش حالا که به مديران فدراسيون فوتبال برنمي خورد، دستگاه هاي 
نظارتي و قضايي با نااميدي ک��ه از صحبت هاي پروين براي برخورد با 
فساد در فوتبال مي بارد، آسيتن هايشان را بالا بزنند و وارد ميدان شوند تا 
ثابت کنند اراده اي براي برخورد با تخلفات و سوءاستفاده هاي چندهزار 
ميلياردي که سالانه در فوتبال از حساب بيت المال مي شود، وجود دارد. 
با وجود اينکه تا پيش از اين علي کفاشيان و امروز هم مهدي تاج سعي 
در انکار فساد گسترده و سازمان يافته در فوتبال داشته و دارند، اما اين 
مسئله با توجه به شواهد و مدارکي که وجود دارد، آنقدر بديهي است که 
کمتر کسي است که به حرف هاي مسئولان فوتبال براي رد فساد، توجه 

 کند و آن را قبول داشته باشد. 
با اين حال متأسفانه با وجود گسترش فساد در فوتبال همانطور که علي 
پروين هم اشاره کرده، گوش کمتر مس��ئول نظارتي و قضايي بدهکار 
سوءاستفاده هايي است که در فوتبال از بيت المال مي شود. شايد صحبت 
کردن از پرونده فساد در فوتبال خيلي تکراري باشد، اما همان پرونده 
قطوري که چند سال پيش توس��ط نمايندگان مجلس گذشته تهيه 
شده بود، به خوبي زواياي پنهان و عيان فساد سيستماتيک و گسترده 
اخلاقي و اقتصادي در بين اهالي فوتبال را برملا کرده بود. مسئله اي که 
باعث مي شود تا اين سؤال را مطرح کنيم و بپرسيم، برخورد متهمان 

اين پرونده به کجا رسيده است؟! 
امروز به جرئت مي توان گفت به رغم ادعاهاي برخي از مجلسي ها براي 
ارسال اين پرونده به قوه قضائيه، اين پرونده که سال ها براي جمع آوري 
مدارک آن وقت و زمان گذاشته شده بود، در بايگاني کميسيون اصل 
نود مجلس خاک مي خورد. صحبت هاي پروين به خوبي نشان دهنده 
واقعيت حاکم بر فوتبالي اس��ت که ه��ر چقدر دم از فس��اد مديران، 
بازيکنان و مربيان آن زده شود، به کمتر کسي برمي خورد و آنها در سايه 
بي توجهي و اهمال نهادهاي نظارتي و قضايي همچنان به فعاليت ها و 
سوءاستفاده هايشان از بيت المال ادامه مي دهند، بدون اينکه کسي از 
آنها پاسخ بخواهد يا آنها را بابت سوءمديريت هايشان بازخواست کند. 

اگر تا پيش از اين گام هاي کوچکي مانند تعيين سقف بودجه و انتشار 
رسمي رقم قراردادها از سوي فدراس��يون فوتبال برداشته مي شد، اما 
همان فعاليت هاي اندک هم که قدمي در راه شفاف س��ازي در فوتبال 
بود، در سال هاي اخير متوقف شده و بي بندو باري مالي و عدم نظارت در 
فوتبال کار را به جايي رسانده که فوتبال با توجه به بودجه هزار ميلياردي 
که سالانه از بودجه عمومي کشور و بيت المال دريافت مي کند، هر سال 

ريشه هاي فسادش بيشتر و عميق تر مي شود. 
نکته قابل تأمل افزايش هزينه هاي فوتبال مانند رقم قراردادها و بودجه 
جاري باش��گاه، آن هم بدون هيچ گونه ضابطه و منطقي در سال هاي 
اخير برخلاف روندي است که اقتصاد کشور طي مي کند. در حالي که 
رکود و مشکلات اقتصادي سبب شده تا درآمدها و هزينه ها در بيشتر 
بخش هاي کشور کاهش پيدا کند، در فوتبال اما با توجه به گشاده دستي 
مديران ورزش و دست اندازي شان به بيت المال، خرج فوتبال ايران هر 

سال که مي گذرد، افزايشي نجومي و صعودي پيدا می کند. 
با توجه به چنين روندي بديهي است وقتي که جاي نظارت و برخورد 
قضايي خالي باشد، فساد بيشتر خواهد شد، مس��ئله اي که به وضوح 
مي توان آن را در فوتبال کشور مشاهده کرد، فسادي که ريشه دواندن 
آن وقتي با بي تفاوتي مس��ئولان روبه رو مي شود، تلخ تر و آزاردهنده تر 
مي شود. پروين راست مي گويد: »الان من بگويم فساد وجود دارد، چه 

کسي گوش مي دهد و به چه کسي برمي خورد؟«

ايران–  سيرالئون، 26 اسفند در تهران
تيم ملي فوتبال 26 اسفند ماه با تيم ناش��ناخته اي از قاره آفريقا ديدار 
مي کند. پس از لغو ب��ازي تدارکاتي ب��ا ليبي، تيم مل��ي فوتبال ايران 
26 اسفند در ديداري دوستانه در ورزش��گاه آزادي به مصاف تيم ملي 
سيرالئون مي رود. اين تيم در رده بندي فيفا در جايگاه 113 جهان قرار 
دارد. آخرين باري که اين کشور در جام ملت هاي آفريقا حضور داشت، 
سال 1996 بود و بعد از آن هرگز نتوانسته به دور گروهي اين مسابقات 
صعود کند. سيرالئون در آخرين ديدار خود به مصاف نيجريه رفت و با 
دو گل مقابل اين تيم شکس��ت خورد. اين تي��م بازيکناني در تيم هاي 
اسکيلاستوناي سوئد، ونکوور وايتکپس کانادا، التعاون عربستان، دنيزلي 

اسپور ترکيه و شريف مولداوي دارد.  
------------------------------------------------------------
ترکمنستان اولين حريف بانوان در جام ملت های آسيا 

جام ملت هاي فوتسال بانوان آسيا ارديبهشت س��ال آينده به ميزباني 
تايلند برگزار مي ش��ود که تيم ملي ايران با ازبکستان و ترکمنستان در 
يک گروه قرار دارند. تيم ملي کشورمان به عنوان مدافع عنوان قهرمانی 
در نخستين ديدارش 13 ارديبهش��ت مقابل ترکمنستان و در دومين 
مسابقه 17 ارديبهشت به مصاف ازبکس��تان مي رود. در اين مسابقات 

سهميه المپيک نوجوانان بوينس آيرس نيز توزيع مي شود.
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فريدون حسن

بحث ع��دم رويارويي ورزش��کاران با حريفاني از رژيم اش��غالگر 
قدس تنها مختص به نمايندگان کشورمان نيست و اين موضوع 
از سوي ساير ورزشکاران شناخته شده جهان نيز ارزشمند تلقي 
مي شود. اتفاقي که سال گذشته ميلادي در ليگ فوتبال امريکايي 
)NFL( افتاد، تنها يکي از اين موارد است که هر سال در ورزش 
دنيا تکرار می شود. س��فر تبليغاتي که از سوي مقامات اسرائيلي 
براي بازيکنان اين ليگ تدارک ديده شده بود از سوي بسياري از 

فوتباليست هاي امريکايي بايکوت ش��د تا جايي که مايکل بنت، 
يکي از ستاره هاي NFL در صفحه شخصي اش پيامي انتقادآميز 
را منتشر کرد: »يکي از قهرمانان من محمدعلي کلي بوده است. 
مي دانم که محمدعلي هميشه با قدرت کنار مردم فلسطين بود و 
همواره مي خواست که »صداي بي صدا« باشد. من هم مي خواهم 
»صداي بي صدا« باشم و با اين تفکر نمي توانم در چنين سفرهايي 

به اسرائيل بروم.« 

اعتراض به برخورد نژادپرستانه 
محمد فرح، قهرمان دوي استقامت جهان که قصد داشت از مونيخ 
به اتيوپي سفر کند، در فرودگاه مونيخ از سوي مأموران امنيتي 
مورد اهانت قرار گرفت. فرح 35 ساله قصد دارد در اتيوپي براي 
مس��ابقات ماراتن لندن تمرين کند. فرح که اصالتاً اهل سومالي 
است در ويدئويي در اينستاگرام خود نشان داده که با يک مأمور 

امنيتي در فرودگاه مونيخ درگير شده است.

توخل بهترين گزينه براي بايرن
يوپ هاينکس، سرمربي کنوني بايرن که  اوايل فصل جاري بعد از 
عزل کارلو آنچلوتي به عنوان مربي موقت قبول کرد تا پايان فصل 
و انتخاب جانشيني مناس��ب با باواريايي ها همکاري کند، گفت: 
»به باورم توخل در ماينتس بعد از هدايت تيم هاي رده سني پايه، 
پيشرفت کرده است. او در همين تيم مربي تيم بزرگسالان شد و 

در دورتموند نيز به کار ادامه داد و فوتبال تماشايي ارائه کرد.«

ستاره هاي NFL صداي بي صداي مردم فلسطين

سعيد احمديان

اهداي پرچم متبرک به قهرمان تير وکمان
پس از کسب اولين مدال طلاي جهاني رش��ته ريکرو توسط تيم   ملي 
جوانان تيراندازي با کمان کش��ورمان و اقدام ارزشمند سيدابوالفضل 
حس��يني، کماندار کش��ور در اهداي مدال طلاي خود به سردار حاج 
قاسم سليماني و زائرين اربعين حسيني، از سوي سردار پلارک، رئيس 
عتبات عاليات کشور پرچم مقدس روي ضريح مبارک امام حسين)ع( 
به اين کماندار کشورمان اهدا ش��د. در اين مراسم فرزند شهيد همت، 
محمدمهدي همت حضور داشت. سيدابوالفضل حسيني بعد از دريافت 
اين هديه گفت: »اين بهترين هديه اي ب��ود که در طول عمرم از اربابم 

امام حسين)ع( دريافت کردم.«

ابراهيم جوادي

 کارشناس کشتي

بازي را براي العين درآوردند
شاگردان شفر قرباني بي عدالتي داور مالزيايي

دنيا حيدري
   گزارش

IAAF احتمال اخراج روسيه از
فدراسيون دووميداني روس��يه از ماه نوامبر سال 2015 به دليل 
دوپينگ از سوي فدراس��يون جهاني محروم شده است. شوراي 
فدراس��يون جهاني دووميدان��ي اعلام ک��رده در صورتي که در 
ماه هاي آينده پيشرفتي حاصل نشود، احتمال اينکه ورزشکاران 
پاک روس هم نتوانند به صورت مستقل در مسابقات شرکت کنند 

يا حتي فدراسيون روسيه  اخراج شود، وجود دارد. 

اميرحسين خيرخواه | ميزان

خوشحالي کلوپ از صعود ليورپول به جمع 8 تيم برتر اروپا
زيدان:  PSG را به راحتي شکست داديم

رئال مادريد و ليورپول به عنوان دو تيم اول صعودکننده به يک چهارم نهايي ليگ قهرمانان 
اروپا براي حريفان خود خط و نشان کشيدند. پيروزي 2 بر يک کهکشاني ها در پاريس 
آرزوي هاي  PSG و مالکان متمولش را نقش برآب کرد. با پيروزي 3 بر يک بازي رفت 
شانس صعود رئال بيشتر از  PSG بود، با اين حال زين الدين زيدان از بازيکنانش خواسته 

بود تا بازي بي عيب و نقصي را به نمايش بگذارند ک��ه مادريدي ها بتوانند صعودي 
مقتدرانه داشته باش��ند: »بازي براي ما خوب پيش رفت. بازي خوب و 

با برنامه اي ارائ��ه داديم و از همان ابتدا اين ب��ازي را جدي گرفتيم.  
PSG تيم ضعيفي بود و ما آنها را به راحتي شکس��ت داديم. فکر 
مي کنم تا دقايق پاياني، شانس دو تيم براي صعود برابر بود. امسال 
لحظات سختي داشتيم. س��خت است که هميشه اين سطح را 
حفظ کنيم و هر س��ال چندين قهرماني به دست بياوريم. در 
طول يک فصل دوران سختي هم فرامي رسد.« سرمايه داران 
پاريسي در شرايطي با ليگ قهرمانان خداحافظي کردند که 
ناصر الخليفي در هفت سال گذشته و براي گرفتن جام در 
اروپا بيش از يک ميلي��ارد يورو هزينه کرده اس��ت. با اين 
حال اوناي امري، سرمربي PSG مصدوميت و غيبت نيمار 

برزيلي را عامل حذف تيمش مي داند: »غيبت نيمار در اين ديدار به ضرر ما تمام شد. اگر 
او بود گزينه هاي بيشتري در خط حمله داشتيم. با تمام اينها تيم را به خوبي آماده اين 
ديدار بزرگ کرديم. بايد اين شکست را فراموش و به ديدارهاي بعدي خود فکر کنيم. 
هدف نخست ما در فصل جاري قهرماني در ليگ قهرمانان اروپا بود، اما متأسفانه در 
اين رقابت بزرگ ناکام بوديم. زماني براي فکر کردن نداريم و بايد راهمان را ادامه 
دهيم. شکست در خانه نااميدي بزرگ براي ما بود، اما شکست در مادريد 
چنين حسي را به ما نداد.« جالب اينکه نيمار که به تازگي پايش را به 
تيغ جراحان  سپرده هم از حذف تيمش ابراز تأسف مي کند. در ديگر 
ديدار سه شنبه شب تساوي بدون گل ليورپول و پورتو حکم صعود 
تيم انگليس��ي را امضا کرد. يورگن کلوپ صعود تيمش به جمع 
هش��ت تيم برتر قاره را موفقيتي بزرگ براي ليورپول دانست: 
»حضور ليورپول در جمع هشت تيم برتر ليگ قهرمانان اروپا 
نبايد شگفتي تلقي شود. ما با شايس��تگي توانستيم به اين 
مرحله راه يابيم. قطعاً اين شانس را داريم که به نيمه نهايي 
هم راه پيدا کنيم. خوشبختانه پيشرفت خوبي در ليورپول 

ايجاد شده و بايد از اين پيشرفت لذت ببريم.«

شيوا نوروزي
   فوتبال اروپا


